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Jeg er en bedrøvet, tidligere studerende, med en bachelorgrad i bagagen. Jeg er, ligesom så mange andre, 

blevet fanget at den nye lov om begrænsning af dobbeltuddannelse. Formålet med loven er at spare penge. 

Hvorfor er det så ikke muligt selv, at finansiere sin egen uddannelse hvis man ønsker et karriereskift eller 

simpelthen ikke syntes, at man kan bruge sin bachelor til noget? Og nu når vi er ved pengesnakken, har jeg 

en konkret case: min tidligere medstuderende var så uheldig ikke at bestå sin eksamen og fik den derfor 

udsat, dvs. at han ikke har kunnet afslutte sin bachelor endnu. Han overvejer nu om han skal afslutte sin 

bachelor eller droppe ud pga. den nye lov. Koster det ikke også penge, at de studerende springer fra deres 

uddannelse i sidste øjeblik? Dette bliver jo en realitet og et generelt problem at studerende dropper ud af 

deres studie fordi de ikke vil ”fanges” i en bestemt karriere resten af deres liv.  

 

Har i overvejet at ændre loven? Eller i første omgang udsætte den således den først er gældende i 2018 og 

herved give en sidste chance til dem som er blevet ”fanget i systemet”? Det virker som om hele denne 

proces, fra lovforslag til lov, er blevet forhastet igennem i et desperat, men forgæves forsøg, på at spare 

penge.   

 

Jeg håber at de mange henvendelser fra utilfredse unge studerende, samt andre med en smule fornuft, kan 

virke som en øjenåbner og få jer til at genoverveje loven – det er trods alt os unge, der er Danmarks 

fremtid. 
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